
Názory a komentáře 

Zakažte posílání SMS prostřednictvím internetu! 
Tím míním: Zakažte bezplatné posílání "esemesek" prostřednictvím internetu! Kdo chce, ať si za ně 

zaplatí, není to ostatně nic proti ničemu. 
Přiznám se, že nějak nerozumím krátkozrakým postojům těch zákazníků T-Mobilu, kteří před 

nedávnem vyhrožovali bojkotem firmy. Nerozumím ale ani T-Mobilu, který vzápětí cukl a prohlásil, že 
určitý objem zpráv po zaregistrování poslat prostřednictvím internetu zdarma půjde... 

T-Mobile se jako první odhodlal učinit velmi nepopulární krok, jakým zpoplatnění textových zpráv 
zasílaných prostřednictvím internetu jistě je. Už aby to ale udělali všichni operátoři! Už aby přestali 
dotovat mobilní telefony a už aby se konečně začali živit prodejem služeb a nevěnovali se zařízení! 

Opravdu oněm zákazníkům nerozumím. Copak nechápou, že zdražení SMS zpráv, které provedl T-
Mobile na počátku února (a teď mluvím o zprávách zasílaných z mobilních telefonů), souvisí i s tím, že 
jejich posílání prostřednictvím internetu je zcela zdarma? A jak k tomu přijdou ti, kteří zprávy 
prostřednictvím internetu vůbec neposílají, jako třeba já? Mám ze svých plateb dotovat ty, kteří to dělají? 
Je to nefér a je to proti zdravému rozumu. 

Ten samý problém je u dotovaných mobilů. Ti, kteří si je nekupují, opět svými platbami přispívají těm,
kteří to dělají. Opět je to nefér a opět je to proti zdravému rozumu. Už aby to někdo zakázal. Dokonce si 
myslím, že je to na státní zásah podobně jako to, když supermarkety vybírají peníze za vystavení zboží v 
regálech a neživí se tím, čím mají, totiž jeho prodejem. 

Takže pane T-Mobile, tady máte jednoho zákazníka, který s vámi veskrze souhlasí, když chcete, aby
se za SMS zprávy zasílané prostřednictvím internetu platilo, a kterému se naopak nelíbí, že zdražujete 
textové zprávy zasílané z telefonu. I když to není zákazník natolik naivní, aby si myslel, že je zdražujete 
jen proto, že jejich posílání prostřednictvím internetu je zadarmo. No a pro Eurotel a pro Oskar mám také 
něco: Zachovejte se konečně chlapsky a udělejte tohle nepopulární opatření také. Všichni přece víme, že 
současný stav je neudržitelný.   

O životě 
Čas od času se koukám na pořad Volejte řediteli, abych si připomněl, co je to ješitnost, univerzální 

názor, arogance a manipulace veřejností. Dělám to pro své vlastní dobro, protože je mi občas vytýkáno, 
že někomu něco vnucuji (naposledy tak učinil policista, který prohlásil, že mě zná z těchto stránek, že 
nesnáším odporování, a následně na mě "hodil" dopravní nehodu, přičemž při správním řízení se 
ukázalo, že jsem ji nezavinil). 

Dostávám i jiné dotazy a připomínky: Jak se vypořádám s tím, že svými názory některé lidi ovlivním, 
oni se pak podle toho zachovají a třeba si koupí ten výrobek, na který jsem napsal výbornou recenzi? Na 
to navenek odpovídám: "Musím se s tím vyrovnat, je to přece moje práce." Ve skutečnosti bych ale měl 
říci, že se s tím vypořádávám dost těžko, asi jako většina mých kolegů. Občas se mi tyhle myšlenky vrátí 
a já si říkám: "Co ti dává právo dělat to, co děláš, psát to, co píšeš, a prosazovat to, co prosazuješ?" 
Nikdy na odpověď, kterou bych mohl akceptovat, nepřijdu, ale vím, že jedinými mantinely mohou být 
novinářská etika, právo na vlastní názor a právo napsat to, co si člověk myslí, pokud samozřejmě 
nepřestupuje zákon. Je pravda, že pořad pana Železného mi v tomto směru pomáhá vybojovat jakous 
takous remízu. 

Koneckonců, měl bych mu za to být vděčný.   

O hardwaru 
Poslední dobou mi opět prošlo rukama pár pěkných kousků "železa". Zcela parádní byl plazmový 

televizor Hitachi Platara 32PD3000E. Za 200 000 korun dostanete výtečný a ze všech úhlů dobře viditelný
obraz a hlavně dva oddělené díly - monitor a televizní tuner. Výsledkem je mj. i absence větráku v 
plazmě, a tudíž naprosto tichý chod, a to ještě nemluvím o hloubce pouhopouhých 9,5 cm... 

Neméně výtečným kouskem byl telefon Panasonic EB-GD87 se zabudovaným foťáčkem. Kam se na
něj hrabe Nokia 7650. Je elegantnější, nechybí mu hands-free, displej se 65 000 barvami také nemá 
chybu. Trochu sice hapruje firmware, ale u prodejního modelu by to mělo být pryč. 

Věcičkou hodnou doporučení je i Toshiba Portégé 3500. Jde o vynikající Tablet PC, pyšnící se 
exkluzivním provedením a mnoha fikanými vlastnostmi. Zkrátka král králů. 

A foťáky? Mluvit o ryze profesionálním Canonu EOS 1Ds s kinofilmovým rozlišením by bylo 
mlácením prázdné slámy, a tak se zmíním zvláště o Panasonicu LC5, který mě dostal svou "foťákovostí", 
a Olympusu C-50, který si mě zase získal svou kompaktností a pohodovostí. 
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